
 

 

 
Verslag 
Bestuurlijk overleg gemeenten Assen en Midden-Drenthe over OT 
De Haar 
 
Datum 17 juli 2024 
Tijd 12:00 
Locatie Gemeentehuis Beilen  
Deelnemers Burgemeester Out, wethouder Rasker, wethouder Jan Schipper, 

wethouder Rico Schans, ambtelijke ondersteuning: , 
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1. Welkom  
Defensie wil OT De Haar uitbreiden met 200-400 hectare. De verwachƟng is dat dit 
grotendeels in Midden-Drenthe zal landen. Het is goed om daarover bij te praten.  
 

2. Bijpraten  
Bij de informaƟeavond van Defensie van 3 juli was de opkomst groot. Onze inwoners waren 
kriƟsch, maar op een fatsoenlijke manier. De geluiden zijn goed naar voren gebracht. 
Defensie heeŌ voornamelijk procesmaƟge informaƟe gegeven. De bezoekers waren veel 
meer op zoek naar een concreƟsering. Wel werden mensen uitgebreid te woord gestaan. Het 
nadeel van vroegƟjdig parƟciperen is dat je nog niet zoveel kunt vertellen.  
 
Op 15 juli heeŌ een ambtelijk overleg over de zoekcirkels plaatsgevonden. Het was een 
vertrouwelijk overleg. Er zijn vier zoekcirkels benoemd door Defensie. De zoekcirkels zijn op 
basis van geodata tot stand gekomen, verder dan dat is niet gekeken. Er is ook verteld dat het 
mogelijk is om binnen de zoekcirkels kleinere gebieden te nemen. Er wordt vooral gezocht 
naar koppelkansen. Een koppelkans zou kunnen zijn het aanleggen van een 
beschermingszone rondom het WiƩerveld en die te gebruiken voor oefeningen. Of een 
ecologische verbindingszone tussen het WiƩerveld en het Hijkerveld. Door zoekgebieden te 
combineren kan men waarschijnlijk zoveel mogelijk bij de bestaande bebouwing wegblijven.  
 
Het WiƩerveld zal meegenomen worden als zoekgebied, als is het niet echt kansrijk.  
 
Ook het cumulaƟeve geluidseffect zal worden betrokken bij het onderzoek. Door de 
aanwezigheid van het TT-circuit en de A28 is het daarom onwaarschijnlijk is dat de dirtstrip 
op De Haar zal komen.  
 
Het oefendorp zal waarschijnlijk op het huidige terrein komen.  
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3. Bestuurlijke gedachtewisseling  
Beide gemeenten hebben een zienswijze ingediend. Assen had al contact met Defensie, dus 
de accenten van beide zienswijzen verschilden wat. Er is wel onderlinge afstemming geweest 
en het is goed dat we dit blijven doen. Accentverschillen zullen blijven en zijn soms ook 
nuƫg. Voor Midden-Drenthe speelt bijvoorbeeld ook de landbouw en voor Assen niet. Soms 
kan het daarom handig zijn om toch twee reacƟes te geven.  
 
Ook afstemming met de provincie is belangrijk, maar dan wel specifiek voor De Haar. 
Ambtelijk gebeurt dit al volop. Bestuurlijk zal dit vanaf september vorm krijgen.  
 
Laten we het op z’n beloop of doen we nog een extra acƟe richƟng Defensie over wat we 
ervan vinden? Gaat vooral om voorschoƩen nemen op randvoorwaarden die kou uit de lucht 
zouden kunnen halen. Denk aan de economische en sociale componenten. Hoe zorgen we 
ervoor dat dat type impact voldoende in de afweging terechtkomt? Dat is het belangrijkst. 
Dat zou het draagvlak kunnen vergroten. En is er medegebruik mogelijk van de ruimte die 
gebruikt zal worden? We hebben het idee dat niet alle ruimte zo intensief gebruikt wordt. En 
waarom is de ene grond meer heiliger dan de andere (WiƩerveld)?  
 
Midden-Drenthe heeŌ een conceptbrief voor een reacƟe richƟng de staatssecretaris van 
Defensie en het ministerie van Binnenlandse Zaken en wil deze met Assen afstemmen. Het is 
de bedoeling de brief na de vakanƟe te versturen.  
 
Opvallend vanuit de informaƟeavond was dat Defensie liet doorschemeren van ons als lagere 
overheden te verwachten dat wij de signalen uit de omgeving ophalen.  
 
Het is belangrijk dat er tempo gemaakt wordt, dat er duidelijkheid komt voor de inwoners. Er 
blijkt er veel onrust in het gebied te zijn. Deze kan deels al weggenomen worden door zoveel 
mogelijk duidelijkheid te geven over wat al bekend is: aard (geluid) en frequenƟes van 
grondoefeningen, frequenƟes van gebruik van de laagvliegzone/helikopteroefeningen, 
frequenƟes van gebruik van de mogelijke dirt strip. En ook door zaken te benoemen die 
uitgesloten worden. Deze oproep is ambtelijk al gedaan, maar zal bestuurlijk kracht bij gezet 
worden.  
 
Vanuit het gebied wordt gevraagd om een terugvalregeling, vergelijkbaar met een sociaal 
plan. Extra accent daarin is dat er mensen zijn die deze situaƟe al eens meegemaakt hebben 
met de vorige uitbreiding.  
 
We gaan voor een gezamenlijke lobby voor compensaƟe. Dit kan uiteraard pas ingevuld 
worden wanneer de uitwerking concreter is. Wel willen we proberen er zoveel mogelijk uit te 
halen. Daarin trekken we gezamenlijk op en zoeken we de samenwerking met de provincie.  
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4. Afspraken en vervolg  

Op 2 september zal een informaƟef bestuurlijk overleg plaatsvinden tussen Defensie, de 
provincie, de gemeente Assen en de gemeente Midden-Drenthe.  
 
Waarschijnlijk zal op 9 september de locaƟespecifieke informaƟeavond plaatsvinden. Wij 
willen geen acƟeve rol hierin. Het is een informaƟeavond van Defensie. De gemeenten zijn 
wel aanwezig, als toehoorder.  
 
Wij willen dat Defensie op postcodes gaat uitnodigen rondom de gebieden en gerichtere 
informaƟe gaat geven. Het is wenselijk hier bestuurlijk ook nog op te wijzen. Dit signaal gaan 
we in gezamenlijkheid afgeven.  
 
Wij zijn terughoudend met de communicaƟe naar de pers. Het is het proces van Defensie.  
 
Op 7 oktober komt de staatssecretaris van Defensie naar Assen. De brieven met de reacƟes 
van de gemeenten moeten voor deze datum verstuurd zijn. Deze brieven gaan in afschriŌ 
naar de raden, zodat deze ook goed geïnformeerd zijn.  
 


